
Lokalrådsmøde den 15. maj 2018 hos Poul 
 
 
Deltagere: Ejvind, Mads, Lene, Vagn, Søren, Bente og Poul  
Afbud:  Frank 
 
 

1. Sidste referat 
Ingen yderligere kommentarer. 
Det er aftalt at når der sendes mails til de øvrige medlemmer, kvitterer man 
for modtagelse enten ved at kommentere er skrive ”OK”. 
 

2. Ansøgning fra Mellemby puljen til Shelter ved Legepladsen i skoven 
Ejvind senderansøgning iht. det forelagte budget, til Horsens Kommune, om 
midler til etablering af Shelter f.eks. på arealet bag ved den gamle realskole. 
benteforespørger i Borgerforeningen, og Ejvind forespørger hos spejderne 
om de har alternative forslag til placering. 

 
3. ViaTrafik, Trafikmåling udkørsel Nord og Syd 

Ejvind sender ansøgning til Horsens Kommune om økonomiske midler til 
trafikanalyse ved den nordlige og den sydlige ind/udkørsel fra byen. 
Der opstår dagligt farlige situationer og det er i spidsbelastningsperioder 
meget vanskelig at komme ud på rute 433. 

 
4. ViaTrafik, Forslag til trafikdæmpning Vestergade efter kloak renovering  

Ejvind indsender ansøgning til Horsens Kommune om midler til undersøgelse 
af fartdæmpende foranstaltninger på Horsensvej og Vestergade. 
Vi vil arbejde på at der kan etableres fartdæmpende foranstaltninger i 
forbindelse med reetablering af de 2 veje efter udført kloakarbejde. 
 

5. Brev til Grundejerforeninger 
Frank har undersøgt kontaktpersoner for grundejerforeninger: 
  
Tornbjerg Vest 75 parceller: Ejvind Olsen 
Tornbjerg Øst (25 parceller) Grundejerforeningen Tornbjerg 2-50, Tornbjerg 
4, 8732 Hovedgård, tlf 61167693 
N.P.Danmarksvej: Anders Mølgaard 87 55 41 23 
(Birkevænget) 
Grundejerforeningen Skovsøen, Katrinelundsvej 7, 8732 Hovedgård 
Grundejerforeningen Winthervej, Winthervej 9, 8732 Hovedgård, tlf 40323467 
 
Hvis vi hører om andre skal vi også have fat i kontaktoplysninger. 
 
Poul udarbejder forslag til brev til udsendelse til grundejerforeningerne. 
Hovedgård et bedre sted – at bo – at leve - at være… 
I brevet skal omtales forslag til grønne områder, legepladser, eller andre 
projekter der forbedrer rammerne for livet og samværet i byen. 
Før udsendelse godkendes brevet af øvrige medlemmer. 
 

6. Bypedel, status på ordning 
Oplæg fra Ejvind til arbejdsopgaver blev gennemgået. 
Vagn kontakter Horsens Kommune (Niels Aalund) for afklaring af: 
Lokaler til 4-5 mand 
Materiel – plænetraktor, anhænger, skovle, diverse redskaber etc. 
Rum hvor materiel kan opbevares. 
 
Søren skal være ”tovholder” når projektet sættes i gang. 



 
 

7. Klubmodul, Hjemmeside. 
Alle medlemmer af lokalrådet skal oprettes i ”Klubmodul” 
Ejvind tildeler rettigheder. 
Adgangskoden, som er modtaget fra Poul, må under ingen 
omstændigheder ændres!! 
Lokalrådet (Poul) vil senere blive kontaktet vedr. overdragelse af ”domæner”. 
 

8. Info fra sidste møde i Samby 
Ejvind har udsendt referat fra mødet i Nim Forsamlingshus med Horsens 
Byråds ”§ 17.4” oplandsudvalg. 
Udover de 8 byrådsmedlemmer skal der for en 2 årig periode udpeges 1 
medlem fra Brædstrup, 2 medlemmer fra Landsbyrådet og 2 medlemmer fra 
Samby. 
Poul orienterede om at Forretningsudvalget i Samby er endes om at Lone 
Skriver, Sdr. Vissing og Sven Jørgensen, Nim deltager i 2018 + 2019. 
Det forventes at Hovedgård deltager i 2020 + 2021. 
 
Næste møde i Samby er den 11. juni i Søvind. 
Ejvind og Poul deltager. 
Dagsorden er udsendt. 
Til mødet skal vi medbringe de 2-3 største ”udfordringer” for vor by. 
Vi har følgende udfordringer, som vi tager med til mødet: 
 Revurdering/ aktualisering af helhedsplanen for Hovedgård  
 -  Handlingsanvisende helhedsplan 
 -  Forskønnelsesplan for Hovedgård 
    (f.eks. udarbejdet af byplanarkitekter) 
 Trafiksikkerhed 
 -  Til – og frakørselsforhold til Hovedgård 
 -  Fartdæmpende foranstaltninger 
 -  Sikring af skoleveje 
 Bypedel 

Regulering af råger. 
 

9. Økonomi 
Vi har modtaget det årlige tilskud fra Horsens Kommune. 
Økonomien ser fornuftigt ud. 
 

10. Eventuelt 
Mads har netop bestilt nye elektroder til Hjertestarteren der er placeret på 
Skovly. 
Drøftelse af om vi skal arbejde for / undersøge om mulighed for at etablere 
fælles kontorfaciliteter / mødelokaler for folk der arbejder hjemmefra / har 
hjemmekontor i Hovedgård. 
Drøftelse af om vi skal undersøge mulighederne for etablering af delebiler i 
Hovedgård. 
 

11. Næste møde 
Næste møde er planlagt til torsdag, den 28. juni kl. 19.00 hos Ejvind. 
 
 

Hovedgård 18.05.2018 
P.G.Sondrup 

   
 

 


